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Kaupunginvaltuusto § 63 15.12.2021

Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

KV § 63
Päätös: Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

  Talousarvion ja taloussuunnitelman 2022–2024 käsittely siirrettiin
puheenjohtajan esityksestä yksimielisesti käsiteltäväksi asiana
numero 14.

 ---
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Kaupunginvaltuusto § 64 15.12.2021

Pöytäkirjantarkastajat

KV § 64
Päätös: Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin valtuutetut Kerstin Häggblom ja

Pamela Weckman.

 ---
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Kaupunginhallitus § 142 07.12.2021
Kaupunginvaltuusto § 65 15.12.2021

Eronpyyntö luottamustoimesta, Bäcklund

1022/00.00.01/2021

KH § 142
 Valmistelija: kaupunginkansliakeskuksen johtaja Kristina

Lönnfors

 Marina Bäcklund on 23.11.2021 päivätyllä sähköpostiviestillä
pyytänyt eroa luottamustoimestaan kasvatus- ja
sivistyslautakunnan ruotsinkielisessä jaostossa. Perusteluna
pyynnölle Bäcklund ilmoittaa henkilökohtaiset syyt. 

 Kuntalain 70. §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä
syystä. Eron myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut
toimielin. Tässä tapauksessa eron luottamustehtävästä myöntää
kaupunginvaltuusto.

 Esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus: Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto

1. myöntää Marina Bäcklundille eron kasvatus- ja sivistyslautakunnan
ruotsinkielisen jaoston jäsenyydestä

2. valitsee uuden jäsenen kasvatus- ja sivistyslautakunnan
ruotsinkieliseen jaostoon Marina Bäcklundin tilalle.

 Pykälä tarkastetaan välittömästi.

Päätös: Päätös ehdotuksen mukainen.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---

KV § 65
Ehdotus: Kaupunginvaltuusto

1. myöntää Marina Bäcklundille eron kasvatus- ja sivistyslautakunnan
ruotsinkielisen jaoston jäsenyydestä

2. valitsee uuden jäsenen kasvatus- ja sivistyslautakunnan
ruotsinkieliseen jaostoon Marina Bäcklundin tilalle.
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Päätös: Kaupunginvaltuusto

 myönsi Marina Bäcklundille eron hänen luottamustoimestaan
kasvatus- ja sivistyslautakunnan ruotsinkielisen jaoston jäsenenä

 valitsi Juha Karvosen kasvatus- ja sivistyslautakunnan
ruotsinkielisen jaoston jäseneksi Marina Bäcklundin tilalle.

 ---
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Perusturvalautakunta § 36 18.11.2021
Kaupunginhallitus § 117 29.11.2021
Kaupunginvaltuusto § 66 15.12.2021

Loviisan kaupungin ja Lapinjärven kunnan sosiaali- ja terveydenhuollon
palvelusopimuksen päivittäminen

955/05/2021

PL 18.11.2021 § 36
 Valmistelija: perusturvajohtaja Carita Schröder, puh. 040 570

2807

Loviisan kaupungin ja Lapinjärven kunnan välinen sosiaali- ja
terveydenhuollon palveluiden palvelusopimus päivitetään
vuosittain. Palvelusopimuksesta on neuvoteltu yhteisissä
yhteistyökokouksissa 20.8.2021 ja 20.10.2021.

Palvelusopimukseen on tehty seuraavia muutoksia:
 Sivuilla 3–4 otsikon ”Palvelutaso ja -määrät” alla on poistettu teksti,

missä sovittiin toimenpiteistä, jos suunterveydenhuollon vanhentuneet
laitteet rikkoontuvat. Suun terveydenhuolto on siirtymässä
leasing-laitteiden käyttöön.

 Sivulle 4 otsikon ”Kustannusten jakoperusteet” alle on lisätty
selittävää tekstiä sisäisten kustannusten ja vyörytysten sekä
eläkevastuiden laskuttamisesta.

 Sivulle 5 on lisätty uusi kappale kustannusten ja toiminnan
seurannasta.

 Lisäksi sopimukseen on tehty pienempiä kielellisiä korjauksia.

Liite nro 2.
Ehdotus palvelusopimukseksi Loviisan kaupungin ja Lapinjärven
kunnan sosiaali- ja terveydenhuollon palveluiden
yhteistoiminta-alueesta

Esittelijä: perusturvajohtaja Carita Schröder

Ehdotus: Perusturvalautakunta hyväksyy omalta osaltaan
palvelusopimuksen ja esittää kaupunginhallitukselle ja
kaupunginvaltuustolle hyväksyttäväksi päivitetyn sosiaali- ja
terveydenhuollon palveluiden palvelusopimuksen. 

  Pykälä tarkastetaan välittömästi.

Päätös: Ehdotuksen mukainen. Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---
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KH § 117
 Liite nro 3.
 Ehdotus palvelusopimukseksi Loviisan kaupungin ja Lapinjärven

kunnan sosiaali- ja terveydenhuollon palveluiden
yhteistoiminta-alueesta

 Esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus: Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy
päivitetyn sosiaali- ja terveydenhuollon palveluiden
palvelusopimuksen.

  Pykälä tarkastetaan välittömästi.

Päätös: Päätös ehdotuksen mukainen.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---

KV § 66
 Liite nro 1.
 Ehdotus palvelusopimukseksi Loviisan kaupungin ja Lapinjärven

kunnan sosiaali- ja terveydenhuollon palveluiden
yhteistoiminta-alueesta

Ehdotus: Kaupunginvaltuusto hyväksyy päivitetyn sosiaali- ja
terveydenhuollon palveluiden palvelusopimuksen.

Päätös: Päätös ehdotuksen mukainen.

 ---
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Perusturvalautakunta § 17 14.10.2021
Kaupunginhallitus § 137 07.12.2021
Kaupunginvaltuusto § 67 15.12.2021

Ikääntyneen väestön toimintakyvyn tukemisen suunnitelma 2021–2026

843/05.02.07/2021

PL 14.10.2021 § 17
 Valmistelija: perusturvajohtaja Carita Schröder, puh. 040 570

2807

Jokaisen kunnan on vanhuspalvelulain (lain ikääntyneen väestön
toimintakyvyn tukemisesta sekä iäkkäiden sosiaali- ja
terveyspalveluista 980/2012) mukaan laadittava suunnitelma
toimenpiteistään ikääntyneen väestön hyvinvoinnin, terveyden,
toimintakyvyn ja itsenäisen suoriutumisen tukemiseksi ja
vanhusten tarvitsemien palveluiden ja omaishoidon järjestämiseksi
ja kehittämiseksi. Suunnittelussa on asetettava etusijalle kotona
asumisen ja kuntouttamisen toimenpiteet.

Loviisan kaupunki on laatinut ikäpoliittisen ohjelman vuosille
2013–2020. Toimintaa on kehitetty tuloksellisesti, ja ohjelman
tavoitteet on saavutettu. Nyt laaditulla ikääntyneen väestön
toimintakyvyn tukemisen suunnitelmalla 2021–2026 on
tavoitteena nostaa Loviisan ikäihmisten toimintakykyä ja koettua
elämänlaatua entisestään. Suunnitelma noudattaa Loviisan
kaupungin keväällä 2021 päivitettyä strategiaa.

Tehty suunnitelma noudattaa valtakunnallisia suosituksia ja
ohjeita ikäihmisten hyvinvoinnin edistämiseksi. Suunnitelma
ikääntyneen väestön tukemiseksi sisältää tavoitteita ja
toimenpiteitä laaja-alaisesti, ja suunnitelmaa arvioidaan ja
päivitetään jakson aikana. Suunnitelman laatimista on johtanut
perusturvalautakunnan valitsema ohjausryhmä, ja käytännön
toteutuksesta on vastannut työryhmä ja eri aiheiden ympärille
kootut työpajat. Työpajoihin kutsuttiin valmistelijoiden lisäksi
mukaan asiakkaita, yhteistyökumppaneita, vanhusneuvoston
jäseniä ja muiden kaupungin keskusten työntekijöitä monipuolisen
näkemyksen varmistamiseksi.

Liite nro 2.
 Ikääntyneen väestön toimintakyvyn tukemisen suunnitelma 2021–2026
 Toteutussuunnitelma 2021–2026

Esittelijä: perusturvajohtaja Carita Schröder
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Ehdotus: Perusturvalautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle ja
kaupunginvaltuustolle, että ikääntyneen väestön toimintakyvyn
tukemisen suunnitelma 2021–2026 hyväksytään.

Päätös: Ehdotuksen mukainen.

 ---

KH § 137
 Liite nro 2.

 Ikääntyneen väestön toimintakyvyn tukemisen suunnitelma 2021–2026
 Toteutussuunnitelma 2021–2026

 Esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus: Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy
ikääntyneen väestön toimintakyvyn tukemisen suunnitelman
2021–2026.

  Pykälä tarkastetaan välittömästi.

Päätös: Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja siirtyi etäyhteydestä
lähi-läsnäoloon kello 17.52.

  Jäsen Satu Hämäläinen esitti, että kaupunginhallitus tekee
liitteeseen 5-1 seuraavat muutokset:
 Kuva 1 vaihdetaan tai lisätään taulukkoon toteutunut väestö

2019–2020 ja väestöennuste 2021: Väestö 31.12.
 Kuviin 2, 3 ja 4 lisätään vertailukohdaksi koko maa ja pylväät

vuoteen 2020 saakka tilastotiedon löytyessä.

  Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

  Päätös ehdotuksen mukainen liitteeseen tehdyt lisäykset
huomioiden.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---

KV § 67
 Liite nro 2.

 Ikääntyneen väestön toimintakyvyn tukemisen suunnitelma 2021–2026
 Toteutussuunnitelma 2021–2026
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Ehdotus: Kaupunginvaltuusto hyväksyy ikääntyneen väestön toimintakyvyn
tukemisen suunnitelman 2021–2026.

Päätös: Päätös ehdotuksen mukainen.

 ---
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Perusturvalautakunta § 15 14.10.2021
Kaupunginhallitus § 115 29.11.2021
Kaupunginvaltuusto § 68 15.12.2021

Loviisan kaupungin kotouttamisohjelma 2021–2024

844/05.00/2021

PL 14.10.2021 § 15
 Valmistelija: maahanmuuttokoordinaattori Kaisu Lempinen, puh. 

044 055 5435

Laki kotoutumisen edistämisestä (1386/2010) määrittelee kuntien,
valtion, TE-toimistoiden ja muiden viranomaistahojen vastuut ja
tehtävät. Lain mukaan kotoutumista edistäviä toimenpiteitä tulee
kunnassa järjestää tarvittavassa laajuudessa, huolehtia kunnan
palveluiden soveltuvuudesta maahan muuttaneille ja huomioida
paikallisen maahanmuuttajaväestön tarpeet kunnan laatimissa
suunnitelmissa ja ohjelmissa. Julkisten palveluiden ohella
paikallisilla yhdistyksillä, seurakunnilla, muilla yhteisöillä ja
yksittäisillä kuntalaisilla on tärkeä osallisuutta, yhteisöllisyyttä ja
hyviä väestösuhteita edistävä roolinsa kotoutumisen edistämisen
kokonaisuudessa.

Kotouttamislain 32. §:ssä kuntaa edellytetään laatimaan
kotouttamisohjelma monialaisessa yhteistyössä ja päivittämään se
määräajoin. Kotouttamisohjelma ohjaa paikallistason
kotouttamistyötä ja vahvistaa monialaista yhteistyötä.
Kotouttamisohjelma tulee huomioida kuntalain (410/2015) 110.
§:n mukaista talousarviota ja -suunnitelmaa laadittaessa sekä
kuntalain (410/2015) 37. §:n mukaisessa kuntastrategiassa. Myös
valtion korvausten saaminen kiintiöpakolaisten vastaanotosta
edellyttää voimassa olevaa kotouttamisohjelmaa sekä
ELY-keskuksen kanssa tehtyä sopimusta kiintiöpakolaisten
vastaanottamisesta.

Edellinen kotouttamisohjelma hyväksyttiin Loviisan
kaupunginvaltuustossa 13.9.2017. Ohjelma oli tällöin yhteinen
Lapinjärven kunnan kanssa, koska molemmat kunnat
vastaanottivat samanaikaisesti kiintiöpakolaisia. Nykyään kunnilla
on erilainen maahanmuuton kokonaistilanne, mistä johtuen kunnat
päätyivät tällä kertaa erillisiin kotouttamisohjelmien päivityksiin.

Loviisan kotouttamisohjelma 2021–2024 pohjautuu keväällä 2021
tarkistettuun, kaupunginvaltuuston hyväksymään
kaupunkistrategiaan. Lisäksi valtakunnallisesti on menossa tai
valmisteilla useita palveluiden järjestämiseen liittyviä uudistuksia,
kuten sosiaali- ja terveyspalveluiden uudistus, joka vaikuttaa myös
tämän kotouttamisohjelman sisältöön. Loviisan vuosien
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2021–2024 kotouttamisohjelman painopisteet ovat
hyvinvoinnissa, työllisyydessä ja osallisuudessa.

Paikallisten viranomaisten on kehitettävä kotouttamista
monialaisena yhteistyönä. Tämän kotouttamisohjelman
päivitykseen ovat osallistuneet Loviisan kaupungin eri toimialat,
kaupungin omistama asuntoyhtiö sekä kolmannen sektorin ja
seurakuntien edustajia. Kotouttamisohjelmaan on pyydetty lisäksi
lausunnot Uudenmaan TE-toimistolta, Kansaneläkelaitokselta
(Kela) ja Uudenmaan elinkeino-, liikenne- ja
ympäristökeskukselta (ELY-keskus).

Liite nro 1.
Loviisan kaupungin kotouttamisohjelma 2021–2024

Esittelijä: perusturvajohtaja Carita Schröder

Ehdotus: Perusturvalautakunta hyväksyy kotouttamisohjelman ja esittää
kotouttamisohjelman hyväksymistä kaupunginhallitukselle ja
kaupunginvaltuustolle.

Päätös: Ehdotuksen mukainen.

 ---

KH § 115
 Liite nro 1.

 Esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus: Kaupunginhallitus esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy
Loviisan kaupungin kotouttamisohjelman 2021–2024.

  Pykälä tarkastetaan välittömästi.

Päätös: Päätös ehdotuksen mukainen.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---

KV § 68
 Liite nro 3.

Ehdotus: Kaupunginvaltuusto hyväksyy Loviisan kaupungin
kotouttamisohjelman 2021–2024.



LOVIISAN KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA 5/2021 15

Ptk:n tark.

Päätös: Valtuutettu Timo Raivio esitti, että
1. kotoutusohjelmaan tulee lisätä kasvatus- ja sivistyslautakunnan päätös

tarjota Loviisassa asuville ulkomaalaisille lapsille – erityisesti myös
turvaa hakeville ja paperittomille – samat terveys-, sosiaali- ja
koulutuspalvelut kuin muillekin kaupungin lapsille.

RKP:n valtuustoryhmä kannatti valtuutettu Timo Raivion
muutosehdotusta.

Äänestys
pohjaesitys JAA 2 ääntä
valtuutettu Timo Raivion muutosehdotus EI 32 ääntä
poissa 1
 muutosehdotus hyväksyttiin.

2. turvaa hakevien ja paperittomien kotouttamispalvelut toteutetaan
esillä olevan kotouttamisohjelman mukaisesti.

Ehdotusta ei kannatettu.

  Päätös ehdotuksen mukainen hyväksytty muutos huomioiden.

 ---
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Kaupunginhallitus § 122 29.11.2021
Kaupunginvaltuusto § 69 15.12.2021

Kaupungin perinnöksi saamien kiinteistöjen myynti

566/02.07.02/2020

KH § 122
 Valmistelija: projektinjohtopäällikkö Ulf Blomberg, puh. 0440

555 405

 Loviisan kaupunki on saanut perinnöksi viisi kiinteistöä
Ruotsinkylästä. Kiinteistöistä saatavat tulot tulee käyttää lasten ja
nuorten hyväksi.

 Suurin kiinteistö on Lassila, 434-482-28-59, joka on kooltaan
24,95 hehtaaria. Kiinteistö koostuu neljästä palstasta ja
suurimmaksi osaksi metsämaasta. Kiinteistöllä sijaitsee suuri
vanha asuinrakennus, joka on ollut asumaton vuosikymmeniä ja
on ränsistynyt. Kiinteistön arvo on metsäammattilaisen vuonna
2020 tekemän arvion mukaan 100 962 euroa. Toiseksi suurin
kiinteistö on Lassila I, 434-482-19-56, joka koostuu kahdesta
palstasta ja suurimmaksi osaksi metsämaasta. Kiinteistön arvo on
metsäammattilaisen vuonna 2020 tekemän arvion mukaan 18 737
euroa. Kolme muuta kiinteistöä, Peltonen, 434-482-28-9, Kivinen,
434-482-28-10, ja Kivisen lisä, 434-482-28-50, muodostavat
yhden tontin asuintalolle ja ulkorakennuksille ja niiden pinta-ala
on yhteensä 0,3595 hehtaaria. Kaikki rakennukset ovat
huonokuntoisia ja luultavasti lähes arvottomia. Roskaisen pihan ja
erittäin huonon kunnon vuoksi arvo voi jopa olla negatiivinen.

 Pari Lassilan rajanaapuria on pyytänyt saada ostaa lisämaata
kiinteistöstä melko pieniä tonttejaan varten. Myös metsämaasta
ollaan kiinnostuneita.

 Kaupungilla on mahdollisesti tarvetta käyttää osaa maasta
vaihtomaana maakaupoissa.

 Kaikki tulot tulee käyttää lasten ja nuorten hyväksi, ja myös
maa-alueiden vaihdon yhteydessä vastaava summa tulee käyttää
lasten ja nuorten hyväksi.

 Hallintosäännön 79. §:n mukaan elinkeino- ja
infrastruktuurikeskuksen johtaja tekee lopullisen myyntipäätöksen
kiinteistöistä, jotka ovat arvoltaan alle 200 000 euroa ja joista on
tehty ennakkoon myyntipäätös kaupunginvaltuustossa. Näiden
kiinteistöjen arvo lienee alle 200 000 euroa, mutta jos jonkin
kiinteistön arvo on korkeampi kuin 200 000 euroa, tulee
kaupunginhallituksen tehdä asiasta päätös.
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 Liite nro 6.
 kiinteistökartat

 Esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus: Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että
Ruotsinkylän kiinteistöt Lassila (434-482-28-59), Lassila I
(434-482-19-56), Peltonen (434-482-28-9), Kivinen
(434-482-28-10) ja Kivisen lisä (434-482-28-50) myydään
kokonaisuutena tai osissa. Osat voidaan myös myydä lisämaana tai
käyttää vaihtomaana kiinteistökaupoissa. Molempien isojen
metsäkiinteistöjen arvoa voidaan pitää vähimmäishintana, mutta
kiinteistöistä pyritään saamaan mahdollisemman korkea hinta ja
pyritään antamaan lisämaata naapurien pieniä tontteja varten.

  Pykälä tarkastetaan välittömästi.

Päätös: Elinkeino- ja infrastruktuurikeskuksen johtaja Sari Paljakka
osallistui kutsuttuna asian esittelyyn.

  Päätös ehdotuksen mukainen.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---

KV § 69
 Liite nro 4.
 kiinteistökartat

Ehdotus: Kaupunginvaltuusto päättää, että Ruotsinkylän kiinteistöt Lassila
(434-482-28-59), Lassila I (434-482-19-56), Peltonen
(434-482-28-9), Kivinen (434-482-28-10) ja Kivisen lisä
(434-482-28-50) myydään kokonaisuutena tai osissa. Osat voidaan
myös myydä lisämaana tai käyttää vaihtomaana
kiinteistökaupoissa. Molempien isojen metsäkiinteistöjen arvoa
voidaan pitää vähimmäishintana, mutta kiinteistöistä pyritään
saamaan mahdollisemman korkea hinta ja pyritään antamaan
lisämaata naapurien pieniä tontteja varten.

Päätös: Valtuutettu Timo Raivion ehdotti, että Ruotsinkylän keskustassa
olevasta Lassilan tilasta jätetään myymättä arviolta noin 4
hehtaarin suuruinen alue, jonka puusto on yli 100-vuotiasta, jotta
se voitaisiin säilyttää hakkaamattomana.

  Valtuutettu Kirsti Parikka kannatti valtuutettu Timo Raivion
ehdotusta.
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Äänestys
  pohjaesitys JAA 20 ääntä
  valtuutettu Timo Raivion muutosehdotus EI 14 ääntä

poissa 1
 pohjaesitys hyväksyttiin.

  Päätös ehdotuksen mukainen.

 ---
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Tarkastuslautakunta § 31 23.11.2021
Kaupunginvaltuusto § 70 15.12.2021

Sidonnaisuusilmoitukset

20/00.01.01/2021

TARL § 31
 Kuntalain (410/2015) 84. §:n mukaan tiettyjen kunnan

luottamushenkilöiden ja viranhaltijoiden on ilmoitettava
sidonnaisuuksistaan tarkastuslautakunnalle, joka saattaa
ilmoitukset kaupunginvaltuuston tiedoksi. Ilmoitukset julkaistaan
yleisessä tietoverkossa.

Ehdotus: Tarkastuslautakunta käsittelee saapuneet sidonnaisuusilmoitukset.
Tarkastuslautakunta saattaa ajantasaisen sidonnaisuusrekisterin
kaupunginvaltuustolle tiedoksi.

Päätös: Tarkastuslautakunta käsitteli saapuneet sidonnaisuusilmoitukset. 
  Virheelliset sidonnaisuusilmoitukset palautettiin korjattavaksi. 

  Tarkastuslautakunta päätti saattaa sidonnaisuusrekisterin
kaupunginvaltuustolle tiedoksi.

  Liite nro 2.

 ---

KV § 70
 Linkki sidonnaisuusilmoituksiin:

https://www.loviisa.fi/kaupunki-ja-paatoksenteko/paatoksenteko/s
idonnaisuudet/

Ehdotus:  Kaupunginvaltuusto merkitsee ajantasaisen sidonnaisuusrekisterin
tiedoksi.

Päätös: Päätös ehdotuksen mukainen.

 ---
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Kasvatus- ja sivistyslautakunta § 30 27.10.2021
Kaupunginhallitus § 128 29.11.2021
Kaupunginvaltuusto § 71 15.12.2021

Valtuustoaloite - Helpotusta turvaa hakevien tilanteeseen

464/04.03.01/2019

KSL § 30

Valmistelijat: sivistys- ja hyvinvointikeskuksen johtaja Kirsi
Kinnunen, puh. 0440 555 250, koulutuspäällikkö Timo Tenhunen,
puh. 0440 555 332, maahanmuuttokoordinaattori Kaisu Lempinen,
puh. 0440 555 435  ja perusturvajohtaja Carita Schröder, puh. 040
570 2807. 

Valtuustoaloite (KV 12.6.2019 § 74), jonka ensimmäisenä
allekirjoittajana on Timo Noroviita,  sisältää seuraavan tekstin:
"Loviisassa turvapaikanhakijoita arvioidaan olevan n. 20 henkilöä.
Heidän huollostaan vastaa Kotkassa toimiva vastaanottokeskus
(VOK). Sen toiminta on ollut joidenkin asioiden suhteen
tehotonta, jopa lainvastaista. Eritysesti Loviisassa asuvien
turvapaikanhakijoiden osalta.

Osa turvapaikanhakijoista tulee tämän vuoden aikana muuttumaan
,,paperittomiksi,,. Heidän oleskeluoikeutensa Suomessa päättyy,
mutta he kokevat, etteivät voi palata kotimaihinsa. He pelkäävät
henkensä, terveytensä ja perheidensä puolesta.

Tilanne on usealle henkisesti kestämätön . Poliisi ja
maahanmuuttovirasto on ilmoittanut irakilaisten osalta, ettei heitä
voida poistaa maasta. Vastaanottoyksikköjen palvelut kuitenkin
loppuvat heiltä.

Nämä ihmiset ovat haavoittuvassa asemassa. Jos heidät jätetään
yhteiskunnan ulkopuolelle, he altistuvat harmaalle taloudelle,
hyväksikäytölle, rikoksille ja radikalisoitumiselle. On Suomen ja
loviisalaisten etu , että maahanmuuttajat integroituvat
kulttuurimme ja heistä tulee yhtäläisiä veroa maksavia
yhteiskunnan jäseniä velvollisuuksineen ja oikeuksineen.

Suomen lain mukaan vastuu paperittomista Loviisan asukkaista
kuuluu yksiselitteisesti kaupungille, jonka on tarjottava heille
majoitus, terveydenhuolto ja ruokahuolto.

Paperittomille lapsille kuuluu lain mukaan oikeus käydä koulua.
Suomen uusi hallitus on linjannut, että ratkaisu aikuisten
umpikujaan on työluvan hakeminen. Siihen he tarvitsevat
kaupungin tukea.
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Vuosi sitten torilla puhuttiin kauniita lauseita ihmisoikeuksista ja
inhimillisyydestä. Eritysesti esillä olivat ns. Loviisan tytöt ja
heidän vanhempansa. Perheen tilanne ei ole vuodessa kohentunut,
ja Migri kieltäytyy arvioimasta turvan tarvetta uudelleen. Tytöt
ovat koulussa oppineet suomea ja perheen isä on käynyt
vapaaehtoisten järjestämässä suomen kielen kerhossa.

Me allekirjoittaneet esitämme, että Loviisassa nyt asuvien turvaa
hakevien ihmisten elämää helpotetaan :
1. nimeämällä Loviisan kaupungin organisaatioon

yksikkö/henkilö, jolla on kokonaisvastuu kaikkien
kaupungissa asuvien maahanmuuttajien palveluista (Tähän
asti Loviisa on hoitanut ainoastaan kiintiöpakolaisten
palveluita.)

2. tarjoamalla kaupunkimme kaikille lapsille ja nuorille
tarvittavat lastensuojelu- ja varhaiskasvatus- ja
koulupalvelut. Nuorten tulee saada suorittaa perusopetuksen
oppimäärä loppuun, vaikka olisivat täyttäneet 17 vuotta

3. antamalla maahanmuuttajille, ovat he sitten
turvapaikanhakijoita, kiintiöpakolaisia tai paperittomia,
samat terveyspalvelut kuin kantaväestölle

4. järjestämällä aikuisille pakollinen suomen ja/tai ruotsin
kielen opetus

5. järjestämällä koulutuksen ja työnteon pakollisen ohjauksen
maahanmuuttajille.

Turvapaikanhakijoiden palvelut tarjotaan Kotkan VOK
yhteistyössä Loviisan kanssa. Kotkan VOK ei ole järjestänyt
kaikkia niitä palveluita, joihin perheen lapset olisivat oikeutettuja.

Paperittomien palveluista vastaa Loviisa ja toimeentulosta Kela.
Kiintiöpakolaisten palveluista vastaa Suomen valtio Loviisan ja
Kelan kautta."

Vastauksena aloitteen esityksiin
kohdan 1 osalta Perusturvakeskus (mukaan
lukien.maahanmuuttajapalvelut) toteaa seuraavaa:
Kaupungin eri palveluiden saamisessa on olennaista, onko
henkilöllä virallisena kotikuntamerkintänä Loviisa. Oleskelupaa
vasta hakevilla tai ilman sitä olevilla ei ole samoja oikeuksia saada
samoja palveluita kuin varsinaisilla kuntalaisilla, koska heillä ei
ole virallista kotikuntaa Suomessa. 
Esimerkiksi lakia kotoutumisen edistämisestä sovelletaan
henkilöön, jolla on ulkomaalaislaissa tarkoitettu voimassa oleva
oleskelupa Suomessa, jonka oleskeluoikeus on rekisteröity tai jolle
on myönnetty oleskelulukortti ulkomaalaislain mukaisesti (kotoL2
§). 
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Maahanmuuttaja on yleiskäsite, joka pitää sisällään monenlaisessa
elämäntilanteessa olevia. Loviisassa asuvien maahanmuuttajien
tarvitsemat palvelut tai palvelukokonaisuudet vaihtelevat
yksilöllisen tilanteen mukaan. Tästä johtuen Loviisan kaupunki ei
voi selkeästi osoittaa yhtä tahoa vastaamaan kaikista kaupungin
maahanmuuttajien palveluista. Kaupungin toiminnassa heidät
huomioidaan poikkihallinnollisesti ja sen vuoksi esimerkiksi
kotoutumista edistävät toimenpiteet jakautuvat kaikille kaupungin
toimialoille. 

Kohdan 2 osalta on Loviisan kaupunginvaltuusto kokouksessaan
18.9.2019 päättänyt laittomasti maassa oleskelevien sosiaali- ja
terveyspalveluiden saamisesta. Tämä päätös on sisältänyt myös
oikeuden saada kiireellisessä tapauksessa laittomasti maassa
oleskelevan yksilölliseen tarpeeseensa perustuvat sosiaalipalvelut,
kuten myös lastensuojelun palvelut siten, että hänen oikeutensa
välttämättömään huolenpitoon ei vaarannu.

Kohdan 3 osalta on kaupunginvaltuusto (18.9.2019 § 88) käsitellyt
jo asiaa.  Laittomasti maassa oleskelevat muodostavat erityisen
haavoittuvan väestöryhmän, jolla on Suomessa ainoastaan
rajoitettu oikeus sosiaali- ja terveydenhuollon palveluihin. Ilman
kotikuntaa maassa oleskelevilla on oikeus terveydenhuoltolain 50.
§:n mukaiseen kiireelliseen hoitoon. Julkisen terveydenhuollon on
aina annettava kiireellistä hoitoa kaikille sitä tarvitseville
riippumatta siitä, onko henkilö kunnan asukas tai onko hänellä
oikeus muulla perusteella terveydenhuoltoon. Sosiaalihuoltolain
12. §:ssä säädetään jokaisen kunnassa oleskelevan henkilön
oikeudesta kiireelliseen sosiaalihuoltoon. Sosiaali- ja
terveysministeriö on antanut kunnille suositukset laittomasti
maassa oleskelevien kiireelliseen sosiaali- ja terveydenhuoltoon
(Kuntainfo 272017). Loviisan menettelytavat perustuvat tähän
suositukseen. Laittomasti maassa oleskelevien oikeutta
terveyspalveluihin voidaan kuitenkin kunnan omalla päätöksellä
laajentaa. Kuntien omalla päätöksellään myöntämistä STM:n
ohjeistusta laajemmista sosiaali- ja terveydenhuollon palveluista ei
kunta saa valtiolta korvausta.

Kohdan 4 osalta Perusturvakeskus (mukaan lukien
maahanmuuttajapalvelut) toteaa: Kotoutumislain 21§ mukaan
kotoutumiskoulutus järjestetään pääsääntöisesti
työvoimapoliittisena koulutuksena. Tällöin hankinnasta vastaa
Uudenmaan ELY-keskus ja koulutukseen ohjaamisesta
TE-toimisto. 

Koulutus voi olla myös omaehtoista opiskelua. Kunta voi järjestää
omaehtoista opiskelua tai ohjata toisen toimijan järjestämään
omaehtoiseen opiskeluun. Tällä hetkellä lähimmät
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kotoutumiskoulutukset sijaitsevat Porvoossa. Työvoimapoliittista
koulutusta järjestää Careeria ja omaehtoisiksi opinnoiksi
hyväksyttäviä opintoja ainakin Linnankosken lukio ja aikuislinja
(aikuisten perusopetus).

Loviisan kansalaisopisto järjestää tarvittaessa lyhytkursseja ja
toimii yhteistyökumppanina koulutuksen järjestämisesssä
turvapaikan hakijoille. Kansalaisopisto tukee
turvapaikanhakijoiden voimaantumista elinikäisen oppimisen
periaatteen pohjalta. Myös pidemmät koulutukset ovat mahdollisia,
mutta rahoitusta haetaan noin puoli vuotta ennen koulutusten alkua
ja osallistujien määrä pitää olla etukäteen tiedossa. Vapaassa
sivistystyössä opiskelu lisää hyvinvointia ja elämänhallintaa.
Lukuvuonna 2020-2021 aloitti Loviisan kansalaisopisto työttömien
koulutuksen. Opiston tulevien vuosien opetustarjonnan
päämääränä on tavoittaa erityisesti ne ryhmät, jotka ovat
syrjäytymisvaarassa. Vapaan sivistystyön opiskelijamaksujen
alentamiseen tarkoitetut opintoseteliavustukset on rajattu
henkilöile, joilla on kotikunta Suomessa.

Kohdan 5 osalta Perusturvakeskus (mukaan
lukien.maahanmuuttajapalvelut) toteaa seuraavaa: Laki
kotoutumisen edistämisestä (8 §): ”kunnan, työ- ja
elinkeinotoimiston sekä muiden viranomaisten on annettava
maahanmuuttajalle asianmukaista ohjausta ja neuvontaa
kotoutumista edistävistä toimenpiteistä ja palveluista sekä
työelämästä.” Loviisassa ohjausta ja neuvontaa tarjoaa kaupungin
maahanmuuttajapalvelut lain piiriin kuuluvien osalta yhteistyössä
muiden toimijoiden kanssa. 

Esiopetusikäiset ja oppivelvollisuusikäiset turvapaikanhakijalapset
ovat oikeutettuja koulutukseen. Muu turvapaikanhakija voi hakea
opiskelupaikkaa, jos täyttää opiskelijavalinnan kriteerit. Mikään
laki ei rajoita turvapaikanhakijan opiselua. Poikkeuksena on
lukiokoulutukseen valmistava koulutus, johon opiskelijaksi
otettavalta edellytetään oleskelulupaa. Kunta on velvollinen
jäjrjestämään sen alueella asuville oppivelvollisuusikäisille
perusopetusta sekä esiopetusta. Järjestämisvelvollisuus koskee
kaikkia kunnan alueella asuvia lapsia, myös kansainvälistä
suojelua hakevia. Lisäksi kunta voi järjestää perusopetukseen
valmistavaa opetusta. 

Maahanmuuttajaoppilaiden määrä Loviisan kouluissa vaihtelee.
Lukumäärä on vuosittain pienen opetusryhmän verran.
Maahanmuuttajien osuus tehostetun ja erityisen tuen saajina on
suuri verrattuna kantaväestöön. Lukuvuoden 2021-22
syyslukukauden aikana on muodostunut tarve erilliselle ryhmälle
maahanmuuttajataustaisten oppilaiden tukemiselle. Tarve on
palkata päätoiminen tuntiopettaja ajalle 1.11.2021-5.6.2022.



LOVIISAN KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA 5/2021 24

Ptk:n tark.

Perusopetuslaissa 628/1998, 5 §, sanotaan että perusopetuksen
yhteydessä voidaan järjestää valmistavaa opetusta eli se ei ole
subjektiivinen oikeus. Kunta ei tarvitse järjestämislupaa.
Perusopetukseen valmistava opetus on tarkoitettu kaikille niille
esi- ja perusopetusikäisille maahanmuuttajataustaisille oppilaille,
joiden taidot eivät riitä perusopetuksen ryhmässä opiskeluun.
Valmistavan opetuksen laajuus vastaa yhden lukuvuoden
oppimäärää. Opetusta annetaan 6–10-vuotiaille 900 tuntia ja tätä
vanhemmille oppilaille vähintään 1000 tuntia. Opetushallitus
suosittelee, että valmistavan opetuksen ryhmäkoko ei ylitä 8–10
oppilasta. 

Opetuksen järjestäjä voi saada yhdestä oppilaasta vain kerran
valmistavan opetuksen korotetun yksikköhinnan. Opetuksen
järjestäjälle myönnetään maahanmuuttajien perusopetukseen
valmistavaan opetukseen rahoitusta. Euromäärä on
kotikuntakorvauksen perusosa lisättynä valtionosuuden vuosittain
vahvistetulla yksikköhinnalla. 

Esittelijä:  sivistys- ja hyvinvointikeskuksen johtaja Kirsi
Kinnunen, puh. 0440 555 250.

Ehdotus: Kasvatus- ja sivistyslautakunta hyväksyy omalta osaltaan
ehdotuksen ja esittää kaupunginhallitukselle sekä edelleen
kaupunginvaltuustolle, että valtuustoaloite katsotaan loppun
käsitellyksi edellä mainituin perustein.

Käsittely

Hanna Hurtta ehdotti Thomas Rosenbergin kannattamana
seuraavan lisäyksen ehdotukseen vastaukseksi aloitteeseen:
”Loviisa tarjoaa alueellaan asuville ulkomaalaisille lapsille (0–18
-vuotiaat) samat terveys-, sosiaali- ja koulutuspalvelut kuin
muillekin kaupungin lapsille.”

Puheenjohtajan ehdotuksesta suoritettiin nimenhuutoäänestys
siten, että pohjaehdotusta kannattavat vastaavat ”jaa” ja Hanna
Hurtan ehdotusta kannattavat vastaavat ”ei”.
Suoritetussa äänestyksessä pohjaehdotus sai yhden äänen (Immo
Stenberg) ja Hanna Hurtan ehdotus sai seitsemän ääntä (Nina
Björkman-Nystén, Hanna Hurtta, Kerstin Häggblom, Meri
Lohenoja, Jari Kekkonen, Thomas Rosenberg ja Emmi-Liina
Vakkuri-Johansson).

Päätös: Ehdotus hyväksyttiin Hanna Hurtan lisäyksellä.
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Immo Stenberg ilmoitti eriävän mielipiteen.

---

KH § 128
 Liite nro 12.

 Esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus: Kaupunginhallitus hyväksyy omalta osaltaan vastauksen
aloitteeseen ja esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy
vastauksen ja toteaa, että aloite on loppuun käsitelty.

  Pykälä tarkastetaan välittömästi.

Päätös: Päätös ehdotuksen mukainen.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---

KV § 71
 Liite nro 5.

Ehdotus: Kaupunginvaltuusto hyväksyy vastauksen ja toteaa, että aloite on
loppuun käsitelty.

Päätös: Päätös ehdotuksen mukainen.

 ---



LOVIISAN KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA 5/2021 26

Ptk:n tark.

Kaupunginvaltuusto § 49 16.06.2021
Elinkeino- ja infrastruktuurilautakunta § 57 08.11.2021
Kaupunginhallitus § 125 29.11.2021
Kaupunginvaltuusto § 72 15.12.2021

Vastaus valtuustoaloitteeseen Kaupungin kiinteistönhoito systematisoitava

563/10.03.00/2021

KV § 49
 Puheenjohtaja ilmoitti, että allekirjoittaneet valtuutetut

(ensimmäinen allekirjoittaja Mia Aitokari) olivat ennen kokousta
ilmoittaneet haluavansa jättää seuraavan aloitteen:

Kaupungin kiinteistönhoito systematisoitava

 Olemme koko uuden Loviisan kaupungin ajan saaneet toistuvasti
todistaa, kuinka laiminlyötyjen kiinteistöjen määrä kasvaa ja mitä
laiminlyöntien seuraukset maksavat kaupungille sekä
taloudellisesti, toiminnallisesti, esteettisesti että inhimillisesti.
Laiminlyönnit huollossa, korjaustoimenpiteissä, päivittäisessä
hoidossa ja kiinteistöjen arvostuksessa ovat kumuloituneet siihen
mittakaavaan, että tästä on jo vakavia seurauksia ihmisten arkeen. 

 Viime vuosien näkyvimmät ongelmat ovat esiintyneet
arvokiinteistöissä, joilla on jopa suojelustatus, Loviisan
Seurahuone ehkä näkyvimpänä esimerkkinä. Koulu- ja
päiväkotikiinteistöjen huono hoito, epäasianmukaiset
korjaustoimenpiteet ja reagoimattomuus pieniinkään
korjaustarpeisiin, on johtanut siihen, että lapset menettävät tutun
arkiympäristönsä ja heitä siirrellään vailla määränpäätä kohteesta
toiseen. Haddomin koulu ja Villekulla ovat viimeisimpiä
esimerkkejä tästä surullisesta kehityksestä. 

Valtuustoaloite:

Me allekirjoittaneet vaadimme, että kaupungin
kiinteistönhoitoa on tehostettava ja systematisoitava. Kaikista
kaupungin omistamista kiinteistöistä laaditaan kattava
kartoitus, jossa kiinteistöjen kunto, käyttötarkoitus,
suojelustatus, taloudellinen arvo ja toiminnallinen merkitys
kategorisoidaan. Kartoitus tehdään kiireellisessä aikataulussa.

 Kartoituksen avulla laaditaan suunnitelmallinen aikataulutus,
jossa käy ilmi, miten kiinteistöjen proaktiivinen hoito tullaan
toteuttamaan määrätyillä aikaväleillä. Kartoitus on julkinen
asiakirja, jota pidetään näkyvillä kaupungin kotisivuilla ja
johon päivitetään säännöllisesti suunnitellut ja tehdyt
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toimenpiteet sekä havaitut puutteet. Kaupunki avaa
asukkaille erillisen sähköpostiosoitteen tai sähköisen palvelun,
johon voi ilmoittaa havaitsemiaan epäkohtia kiinteistöjen
suhteen. Näihin kaupunki reagoi säällisessä ajassa. 

 Kartoituksen ohella tehdään selvitys talonmiesjärjestelmään
palaamisesta ainakin koulukiinteistöjen suhteen. 

 Tilapalvelupäällikön vastuualuetta tarkistetaan ja
kiinteistöjen vastuuhenkilöitä lisätään.

 Liite nro 11.

Päätös: Kun aloite oli jätetty, lähetettiin se kaupunginhallitukselle
valmisteltavaksi hallintosäännön 133 §:n mukaisesti.

 ---

EKIL § 57

Valmistelijat: tilapäällikkö Antti Kinnunen, puh. 0440 555 412, ja
elinkeino- ja infrastruktuurikeskuksen johtajan sijainen Markus
Lindroos, puh. 050 382 7550

Vanha Loviisa perusti kiinteistönhoitajan tehtävät vuonna 2007,
koska resurssit haluttiin keskittää kiinteistönhoidon tehtäviin.
Kaupungin omat työntekijät koulutettiin tähän tehtävään. Uuden
Loviisan kaupungin tilapalveluyksikkö koostettiin vuonna 2010
yhdistyvien kuntien työntekijöistä, ja ne, joilta alan koulutus
puuttui, koulutettiin kiinteistönhoitajiksi. Vuonna 2019 Loviisan
kaupunki perusti Loviisan Kiinteistöhuolto Oy:n nimisen yhtiön,
johon kiinteistönpidon henkilöstö sekä asuntosihteeri, yhteensä 17
henkilöä, siirtyi liikkeenluovutussopimuksella. Tällöin yhtiön
kanssa solmittiin kiinteistöhuolto- ja kiinteistönhoitosopimus,
jossa palvelun hinnaksi määriteltiin 101 000 euroa + alv
kuukaudessa.

Kiinteistöhuolto- ja kiinteistönhoitosopimus kattaa kaupungin
suorassa omistuksessa olevat kiinteistöt sekä käytössä olevat
kiinteistöt. Kokonaismäärä sopimuksentekohetkellä oli noin 91
000 k-m². Kiinteistönhoidon tehtävät on lueteltu
tehtäväluettelossa. Tehtävistä valtaosa on ohjelmoitu
Buildercomin ylläpitämään ohjelmistoon, jossa järjestelmä antaa
jokaiselle aktiivikäytössä olevalle kiinteistölle huoltotehtävät
automaattisesti sovitun taajuuden mukaisesti, minkä jälkeen
alueen kiinteistönhoitaja suorittaa tehtävät ja kuittauksellaan
vahvistaa ne tai kertoo korjaustarpeet edelleen kunnossapitoon.
Samalla järjestelmällä tilojen käyttäjät antavat palautetta
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tilapuolelle, ja vuosittain saadaan noin
2 000 palvelupyyntöä. Voidaan todeta, että Buildercomin
ylläpitämä järjestelmä ohjaa huoltojen toimenpiteet
oikea-aikaisesti sekä yksilöi ja kohdistaa käyttäjien palautteet
oikeisiin paikoihin.

Omaan talonmiesjärjestelmään siirtyminen edellyttää nykyisen
kiinteistöhuolto- ja kiinteistönhoitosopimuksen päättämistä.
Toisaalta talonmiesten (kiinteistönhoitajien) määrän lisääminen
nykyiseen sopimukseen on mahdollista, mutta silloin
sopimushintaa joudutaan korottamaan.

Investoinnit ja korjausvelka

Loviisan kaupungin ongelma on ollut suuri kiinteistömassa ja
vähäiset investoinnit, jotka ovat olleet pääosin pintapuolisia
korjauksia. Vuoden 2010 jälkeen investointeja on jouduttu
tekemään koulurakennusten ja palvelutalojen rakentamiseen noin
60 miljoonaa euroa. Raskas investointitahti on vienyt tilapalvelun
resurssit lähes täysimääräisenä.

Aloitteessa mainitut rakennukset (Seurahuone, Villekulla,
Haddom skola) ovat esimerkkejä kohteista, joissa on tehty
osakorjauksia vuosien aikana, muttei milloinkaan täysimääräistä
peruskorjausta. Korjausvelkaa on siis olemassa näidenkin osalta.
Villekullan ja Haddom skolan osalta voidaan myös todeta, että
aiemmin suoritetut rakennus- ja/tai suunnitteluvirheet ovat syynä
rakennusten nykyisiin sisäilmaongelmiin. Kiinteistön ylläpidolla
tai sen laiminlyömisellä ei ole voitu vaikuttaa näihin piilossa
olevien rakenteiden kuntoon.

Kaupunki on liittynyt Maakuntien tilakeskus Oy:n vetämään
hankkeeseen, johon on jo liittynyt yli 100 kuntaa, muun muassa
Sipoo, Porvoo, Mäntsälä, Pyhtää, Kotka, Hamina ja Kouvola.
Maakuntien tilakeskus Oy:n tilatietopalvelu-järjestelmään
syötetään tietoa, joiden perusteella kunnat saavat eri tyyppisiä
raportteja sekä vertailuaineistoa muiden kuntien osalta. Loviisan
kaupungin aineistoa on alettu viemään järjestelmään, ja sen
pohjalta koostettuja raportteja saadaan käyttöön arviolta syksyllä
2022. Koottujen tietojen pohjalta järjestelmä antaa tietoja muun
muassa kiinteistöjen kuntoluokasta ja korjausvelasta.

Toimenpiteet

Siirtyminen tilaaja-tuottaja-malliin edellyttää resursseja
sopimuksen valvontaan. Tilapalvelu tehostaa kiinteistönhoidon
valvontaa siirtämällä siihen työpanosta siten, että kohteet jaetaan
kahdelle rakennuttajainsinöörille ja LVI-insinöörille, jotka lisäävät
kenttävalvontaa kohteisiin. Resurssien siirto supistaa
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rakentamisohjelmaa.

Ylläpidetään Buildercomin ylläpitämää järjestelmä, johon tilojen
käyttäjät voivat antaa palautetta. Tämän lisäksi lisätään kaupungin
verkkosivuston palauteosioon oma tilapalvelua koskeva aihe
(Loviisa.fi->Palaute->Valitse aihe->Tilapalvelu).

Hyödynnetään aktiivisesti Maakuntien tilakeskus Oy:n hanketta,
jolla parannetaan kaupungin omistaman rakennuskannan hallintaa
ja tietopohjaa. Hanke on käynnistetty, ja tässä yhteydessä
kaupungin rakennusten kuntokartoituksia täsmennetään niiltä osin
kuin tarpeita aineiston koontivaiheessa havaitaan.

Liite 33 Aloite

Esittelijä: elinkeino- ja infrastruktuurilautakunnan puheenjohtaja
Mikael Karlsson

Ehdotus: Elinkeino- ja infrastruktuurilautakunta päättää antaa yllä olevan
vastauksensa aloitteeseen kaupunginhallitukselle ja edelleen
kaupunginvaltuustolle hyväksyttäväksi ja esittää, että aloite
todetaan loppuun käsitellyksi.

 Käsittely: Jäsen Hyvönen ja elinkeino- ja infrastruktuurikeskuksen johtaja
Sari Paljakka jääväsivät itsensä ja poistuivat kokouksesta asian
käsittelyn ajaksi.

Loviisan Kiinteistöhuolto Oy:n toimitusjohtaja Ville Salmi kertoi
kiinteistönhoidosta.

LVI-insinööri Emilia Pettersson kertoi BEM-ohjelman
toiminnasta (huoltokalenteri ja palvelupyynnöt).

Lisätään pöytäkirjaan seuraava asia:

Käyttäjäpalvelut (vahtimestaripalvelut)

Käyttäjäpalveluita tarvitaan eniten sivistyspuolella, ja tämän takia
vahtimestarit keskitettiin aikanaan sivistyspuolen keskukseen.
Käyttäjien vastuulle kuuluu muun muassa irtokalusteet, irtolaitteiden
huollot, pelastussuunnitelmat ja niiden noudattaminen, kopiopalvelut,
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ikkunoiden ja ovien sulkeminen, postien jakelu ja tilojen käytön
valvonta. Tilapuolen ylläpitämä järjestelmä ottaa vastaan myös
käyttäjäpalveluihin liittyvä pyyntöjä, joista neljäsosa koskee näitä
käyttäjäpalveluita. Kiinteistöhoitajille tulee myös paljon näitä pyyntöjä,
mutta he eivät ehdi osallistumaan kovinkaan paljon näihin tehtäviin.

  Jäsen Hento esitti, että asiaan lisätään kohta: Kaikille
rakennuksille tehdään pitkän tähtäimen suunnitelmat huolto- ja
kunnossapitotoimille.

 Äänestys:  Esittelijän pohjaesitys JAA sai neljä (4) ääntä (Fellman, Lohenoja,
Holmström, Wide). Jäsen Hennon esitys EI sai neljä (4) ääntä
(Karlsson, Björkman-Nystén, Hento, Thomasson). Äänet
jakaantuivat tasan. Puheenjohtajan ääni ratkaisi.

Päätös: Elinkeino- ja infrastruktuurilautakunta päätti, että asian esittelijänä
toimii infrastruktuuripäällikkö Markus Lindroos.

Elinkeino- ja infrastruktuurilautakunta päätti antaa yllä olevan
vastauksensa aloitteeseen kaupunginhallitukselle ja edelleen
kaupunginvaltuustolle hyväksyttäväksi ja esittää, että aloite
todetaan loppuun käsitellyksi. Lisäksi asiaan lisättiin kohta:
Kaikille rakennuksille tehdään pitkän tähtäimen suunnitelmat
huolto- ja kunnossapitotoimille.

Pyydetään sivistys- ja hyvinvointikeskusta arvioimaan omat
käyttäjäpalvelutarpeensa ja resursoimaan varoja tai henkilökuntaa
riittävästi niiden hoitoon.

Liite 34 Aloite

 ---

KH § 125
 Liite nro 9.

 Esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus: Kaupunginhallitus hyväksyy omalta osaltaan vastauksen
aloitteeseen ja esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy
vastauksen ja toteaa, että aloite on loppuun käsitelty.

  Pykälä tarkastetaan välittömästi.

Päätös: Jäsen Tom Liljestrand ehdotti, että päätökseen lisätään lause
”Lisäksi tulisi laatia kiinteistöstrategia”.
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  Jäsen Kerstin Häggblom kannatti jäsen Tom Liljestrandin
ehdotusta.

  Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

  Päätös ehdotuksen mukainen yllä mainittu lisäys huomioiden.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---

KV § 72
 Liite nro 6.

Ehdotus: Kaupunginvaltuusto hyväksyy vastauksen ja toteaa, että aloite on
loppuun käsitelty. Lisäksi tulisi laatia kiinteistöstrategia.

Päätös: Päätös ehdotuksen mukainen.

 ---
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Kaupunginvaltuusto § 154 11.12.2019
Elinkeino- ja infrastruktuurilautakunta § 45 28.10.2021
Kaupunginhallitus § 127 29.11.2021
Kaupunginvaltuusto § 73 15.12.2021

Suolatorin päällystyksen saattaminen alkuperäiseen muotoonsa, valtuustoaloite

853/10.03.01/2019

KV § 154
 Puheenjohtaja ilmoitti, että allekirjoittaneet valtuutetut

(ensimmäinen allekirjoittaja Kari Hagfors) olivat ennen kokousta
ilmoittaneet haluavansa jättää seuraavan aloitteen:

Suolatorin päällystyksen saattaminen alkuperäiseen
muotoonsa

 Suolatori on Loviisan historiallisen alakaupungin keskeinen
paikka. Se on toiminut tärkeänä kauppatorina. Nykyisin se toimii
myös vuosittaisen suurtapahtuman Loviisan Wanhat Talot
keskeisenä myynti- ja näyttelykojujen paikkana. Tori on
historiansa mukaisesti ollut päällystettynä nupulakivillä. Ne ovat
nyt painuneet hiekkakerroksen alle ja torin historiallinen
näköisalkuperä on täten muuttunut.

 Me allekirjoittaneet esitämme, että

Suolatorin päällystepinta saatetaan sen alkuperäiseen kuntoon
eli nupulakivipäällystykseen, kuten on erinomaisesti saatettu
myös Linnakujan pintakin.

 Liite nro 7.

Päätös: Kun aloite oli jätetty, lähetettiin se kaupunginhallitukselle
valmisteltavaksi hallintosäännön 133 §:n mukaisesti.

 ---

EKIL § 45
 Valmistelija: infrastruktuuripäällikkö Markus Lindroos, puh. 050

382 7550 

Kaupunginvaltuuston kokouksessa 11.12.2019 jätettiin
valtuustoaloite, jossa esitetään, että Suolatorin päällystepinta
saatetaan sen alkuperäiseen kuntoon eli nupukivipäällystykseen,
kuten on erinomaisesti saatettu myös Linnakujan pintakin.
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Liite 25 Aloite

Esittelijä: elinkeino- ja infrastruktuurikeskuksen johtaja Sari
Paljakka, puh. 040 630 2811

Ehdotus: Elinkeino- ja infrastruktuurilautakunta päättää antaa seuraavan
vastauksensa aloitteeseen kaupunginhallitukselle ja edelleen
kaupunginvaltuustolle hyväksyttäväksi ja esittää, että aloite
todetaan loppuun käsitellyksi.

Aloitteessa esitetty toive Suolatorin nupukivipäällystyksen
rakentamisesta alkuperäiseen kuntoon etenee siten, että laaditaan
suunnitelma, josta pyydetään lausunnot muun muassa
museovirastolta ja alueen asukkailta.

Suunnitelmien hyväksynnän jälkeen toteutetaan hanke sen jälkeen,
kun hankkeeseen on varattu määräraha talousarviossa. Arvioitu
kustannus on 350 000 euroa.

Suolatorin alueen suunnitelman laadinta on käynnissä.

Päätös: Elinkeino- ja infrastruktuurilautakunnan päätös on esittelijän
ehdotuksen mukainen.

 ---

KH § 127
 Liite nro 11.

 Esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus: Kaupunginhallitus hyväksyy omalta osaltaan vastauksen
aloitteeseen ja esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy
vastauksen ja toteaa, että aloite on loppuun käsitelty.

  Pykälä tarkastetaan välittömästi.

Päätös: Jäsen Tom Liljestrand esitti vastaehdotuksena: ”Kaupunginhallitus
toteaa, että aloite ei aiheuta toimenpiteitä. Kaupunginhallitus
esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy kaupunginhallituksen
vastauksen ja toteaa, että aloite on loppuun käsitelty. Tälle
valtuustokaudelle ehdotettu investointitaso on jo nyt liian korkea.”

  Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

  Päätös muutetun ehdotuksen mukainen.
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  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---

KV § 73
 Liite nro 7.

Ehdotus: Kaupunginvaltuusto hyväksyy vastauksen ja toteaa, että aloite on
loppuun käsitelty. Tälle valtuustokaudelle ehdotettu
investointitaso on jo nyt liian korkea.

Päätös: Päätös ehdotuksen mukainen.

 ---



LOVIISAN KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA 5/2021 35

Ptk:n tark.

Kaupunginvaltuusto § 98 18.11.2020
Elinkeino- ja infrastruktuurilautakunta § 47 28.10.2021
Kaupunginhallitus § 126 29.11.2021
Kaupunginvaltuusto § 74 15.12.2021

Koskenkylän urheilukentän ja kaukalon hoito ja ylläpito, valtuustoaloite

1014/10.03.01/2020

KV § 98
 Puheenjohtaja ilmoitti, että allekirjoittaneet valtuutetut

(ensimmäinen allekirjoittaja Antti Hovi) olivat ennen kokousta
ilmoittaneet haluavansa jättää seuraavan aloitteen:

Koskenkylän Urheilukentän ja kaukalon hoito ja ylläpito

 Kylien kaupunki Loviisan suurin kylä on jäämässä pahasti
paitsioon. Kylään on rakennettu uusi hieno koulu, joka toimii
myös vetovoimatekijänä kaupunkiin. Koulun vieressä on ihailua
herättävä Agricolahalli joka tarjoaa koulullekin hienot sisäliikunta
mahdollisuudet. Ulkoliikuntaa varten perusasiat on kunnossa,
mutta suurin osa näistä on tehty talkootyönä. Urheilukenttä ei ole
ajan tasalla, luistinrata ja kaukalo on liki käyttökelvottomassa
kunnossa ja hiihtolatupohjatkin kaipaisi kunnostusta.

Talkootyöhön ei enää löydy tekijöitä, joten esitän että
kaupunki selvittää ja suunnittelee miten em.
ulkoliikuntapaikkojen hoito, huolto ja korjaukset
Koskenkylässä toteutetaan ja korjaa pikaisesti rikkinäisen
kaukalon.

 Liite nro 7.

Päätös: Kun aloite oli jätetty, lähetettiin se kaupunginhallitukselle
valmisteltavaksi hallintosäännön 133 §:n mukaisesti.

 ---

EKIL § 47
 Valmistelija: infrastruktuuripäällikkö Markus Lindroos, puh. 050

382 7550 

Kaupunginvaltuuston kokouksessa 17.6.2020 jätettiin
valtuustoaloite, jossa esitetään, että kaupunki selvittää ja
suunnittelee miten edellä mainittujen ulkoliikuntapaikkojen hoito,
huolto ja korjaukset Koskenkylässä toteutetaan, kun talkootyöhön
ei löydy tekijöitä ja että kaupunki korjaa pikaisesti rikkinäisen
kaukalon.
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Liite 27 Aloite

Esittelijä: elinkeino- ja infrastruktuurikeskuksen johtaja Sari
Paljakka, puh. 040 630 2811

Ehdotus: Aloitteessa esitetyt korjaukset on toteutettu ja selvitys on
käynnistetty siitä, miten ulkoliikuntapaikkojen hoito toteutetaan
taajamissa sellaisessa tilanteessa, jossa yhdistyspuolelta ei löydy
apua.

Elinkeino- ja infrastruktuurilautakunta hyväksyy omalta osaltaan
edellä annetun vastauksen aloitteeseen ja esittää
kaupunginhallitukselle ja edelleen kaupunginvaltuustolle, että
vastaus hyväksytään ja aloite todetaan loppuun käsitellyksi.

Päätös: Elinkeino- ja infrastruktuurilautakunnan päätös on esittelijän
ehdotuksen mukainen.

 ---

KH § 126
 Liite nro 10.

 Esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus: Kaupunginhallitus hyväksyy omalta osaltaan vastauksen
aloitteeseen ja esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy
vastauksen ja toteaa, että aloite on loppuun käsitelty.

  Pykälä tarkastetaan välittömästi.

Päätös: Päätös ehdotuksen mukainen.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---

KV § 74
 Liite nro 8.

Ehdotus: Kaupunginvaltuusto hyväksyy vastauksen ja toteaa, että aloite on
loppuun käsitelty.



LOVIISAN KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA 5/2021 37

Ptk:n tark.

Päätös: Päätös ehdotuksen mukainen.

 ---
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Kaupunginvaltuusto § 55 17.06.2020
Elinkeino- ja infrastruktuurilautakunta § 46 28.10.2021
Kaupunginhallitus § 124 29.11.2021
Kaupunginvaltuusto § 75 15.12.2021

Tien 1792 (Elimäentie) peruskorjaus, valtuustoaloite

622/10.03.01/2020

KV § 55
 Puheenjohtaja ilmoitti, että allekirjoittaneet valtuutetut

(ensimmäinen allekirjoittaja Katja Pekkola) olivat ennen kokousta
ilmoittaneet haluavansa jättää seuraavan aloitteen:

Tien 1792 (Elimäentie) peruskorjaus

Ruotsinpyhtään alueella sijaitseva tie 1792 (Elimäentie) on
huonokuntoinen, urainen, kuoppainen ja halkeillut valtion
ylläpitämä tie, jonka päällystys on tarpeellinen. Tie on edellisen
kerran peruskorjattu ja päällystetty kesällä 2002. Päällystys on
öljysoraa n.13km matkalta ja asfalttia 6km matkalta.
Keskimääräinen vuorokausiliikenne vuonna 2019 on
Ruotsinkylä-Ruotsinpyhtää välillä ollut n. 600 ajoneuvoa, (joista
raskas liikenne 32) ja Ruotsinpyhtää-Ahvenkoski välillä n. 1400
ajoneuvoa (raskas liikenne 65).
(https://julkinen.vayla.fi/webgis-sovellukset/webgis/template.html
?config=liikenne)

 Tien varrella toimii kolme turvetuotantoaluetta ja useita
maatalouden tuotantotiloja logistiikkatarpeineen. Myös
koulukuljetukset, työmatka- ja asiointiliikenne tulevat
lisääntymään entisestään. Tie 1792 (Elimäentie) on osa 100km:n
mittaista Länsi-Kymen Kulttuuritietä
(https://lansi-kymenkulttuuritie.fi/index.php) ja on vuosien ajan
ollut myös motoristien suosima
https://www.youtube.com/watch?v=TnrlG9xif2w (kyseinen
tieosuus kohdasta 3:30 alkaen)). Tieliikennevahingot ovat
huonosta tienpinnasta johtuen lisääntyneet viime vuosina.

 Edellä oleviin perusteluihin viitaten ehdotamme, että

 Loviisan kaupunginvaltuusto ja kaupunginhallitus tekee
tarvittavat toimenpiteet Uudenmaan ELY-keskuksen
suuntaan sen seikan edistämiseksi, että tien 1792 (Elimäentie)
päällystys saadaan liikkeelle ja toteutettua. 

 Liite nro 6.

Päätös: Kun aloite oli jätetty, lähetettiin se kaupunginhallitukselle
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valmisteltavaksi hallintosäännön 135 §:n mukaisesti.

 ---

EKIL § 46
 Valmistelija: infrastruktuuripäällikkö Markus Lindroos, puh. 050

382 7550 

Kaupunginvaltuuston kokouksessa 17.6.2020 jätettiin
valtuustoaloite, jossa esitetään, että Loviisan kaupunginvaltuusto
ja kaupunginhallitus tekee tarvittavat toimenpiteet Uudenmaan
ELY-keskuksen suuntaan sen seikan edistämiseksi, että tien 1792
(Elimäentie) päällystys saadaan liikkeelle ja toteutettua. 

Liite 26 Aloite

Esittelijä: elinkeino- ja infrastruktuurikeskuksen johtaja Sari
Paljakka, puh. 040 630 2811

Ehdotus: Maantie 1792 on valtion tie ja sen kunnossapidosta vastaa
Uudenmaan ELY-keskus.

Aloitteessa esitetty toive on tuotu esille ELY-keskuksen kanssa
käydyissä keskusteluissa. Lisäksi aihe on nostettu esille
ELY-keskukselle annetuissa lausunnoissa.

Elinkeino- ja infrastruktuurilautakunta hyväksyy omalta osaltaan
edellä annetun vastauksen aloitteeseen ja esittää
kaupunginhallitukselle ja edelleen kaupunginvaltuustolle, että
vastaus hyväksytään ja aloite todetaan loppuun käsitellyksi.

Päätös: Elinkeino- ja infrastruktuurilautakunnan päätös on esittelijän
ehdotuksen mukainen.

 ---

KH § 124
 Liite nro 8.

 Esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus: Kaupunginhallitus hyväksyy omalta osaltaan vastauksen
aloitteeseen ja esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy
vastauksen ja toteaa, että aloite on loppuun käsitelty.

  Pykälä tarkastetaan välittömästi.
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Päätös: Elinkeino- ja infrastruktuurikeskuksen johtaja Sari Paljakka
osallistui kutsuttuna asian esittelyyn.

  Teknisenä korjauksena korjattiin ruotsinkielisessä versiossa
aloitteen ensimmäisen allekirjoittajan nimi.

  Päätös ehdotuksen mukainen.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---

KV § 75
 Liite nro 9.

Ehdotus: Kaupunginvaltuusto hyväksyy vastauksen ja toteaa, että aloite on
loppuun käsitelty.

Päätös: Päätös ehdotuksen mukainen.

 ---
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Kaupunginhallitus § 106 08.11.2021
Kaupunginhallitus § 110 15.11.2021
Kaupunginhallitus § 136 07.12.2021
Kaupunginvaltuusto § 76 15.12.2021

Talousarvio ja taloussuunnitelma 2022–2024

929/02.02.00/2021

KH § 106
 Valmistelija: talouspäällikkö Fredrik Böhme

 Talousarvion käsittelypäivät on sovittu seuraavasti.

 Maanantaina 8.11.2021 klo 15.00
 Maanantaina 15.11.2021 klo 15.00

 Ohjeellinen aikataulu

8.11.2021

15.00–15.30 Muut kokousasiat.
15.30–15.45 Loviisan kaupungin talousarvio 2022 ja taloussuunnitelma

2023–2024. Kaupunginjohtajan ehdotus, kaupunginjohtaja
Jan D. Oker-Blom.

15.45–16.15 Elinkeino- ja infrastruktuurikeskus, keskuksen johtaja Sari
Paljakka.

16.15–16.30 Keskustelu ja kaupunginhallituksen kommentit.
16.30–17.00 Sivistys- ja hyvinvointikeskus, keskuksen johtaja Kirsi

Kinnunen.
17.00–17.15 Keskustelu ja kaupunginhallituksen kommentit.
17.15–17.45 Perusturvakeskus, keskuksen johtaja Carita Schröder.
17.45–18.00 Keskustelu ja kaupunginhallituksen kommentit.
18.00–18.15 TAUKO
18.15–18.45 Loviisan Vesiliikelaitos, vesiliikelaitoksen johtaja Markku

Paakkarinen.
18.45–19.00 Keskustelu ja kaupunginhallituksen kommentit.
19.00–19.45 Investointisuunnitelman yhteenveto ja lainatason kehitys.
19.45–20.15 Henkilöstösuunnitelman yhteenveto, henkilöstöpäällikkö

Thomas Grönholm.
20.15-20.30 Päivän loppuyhteenveto.

15.11.2021

15.00–17.45 Kaupunginhallituksen käsittely.
17.45–18.00 TAUKO
18.00–20.15 Kaupunginhallituksen esitys talousarvioksi 2022 ja

taloussuunnitelmaksi 2023–2024. Valtuustokäsittely
15.12.2021.
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20.15–20.30 Päätössanat, kaupunginhallituksen puheenjohtaja Arja
Isotalo.

 Liite nro 4.

 Esittelijä. kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus: Kaupunginhallitus käsittelee vuosien 2022–2024 talousarvion ja
-suunnitelman esitetyn aikataulun mukaisesti.

Päätös: Valtuustoryhmät, joilla ei ole edustajia kaupunginhallituksessa, oli
kutsuttu mukaan talousarvioehdotuksen esittelyyn. Esittelyyn
osallistuivat Hanna Hurtta, Miia Marjakangas ja Immo Stenberg.

  Talousarvioehdotuksen esittely aloitettiin kaupunginjohtajan
esityksellä.

  Elinkeino- ja infrastruktuurikeskuksen johtaja Sari Paljakka
esitteli keskuksensa talousarvioehdotusta.

  Sivistys- ja hyvinvointikeskuksen johtaja Kirsi Kinnunen esitteli
keskuksensa talousarvioehdotusta.

  Perusturvakeskuksen johtaja Carita Schröder esitteli keskuksensa
talousarvioehdotusta.

  Kaupunginvaltuuston 1. varapuheenjohtaja Keijo Tähtinen poistui
kokouksesta kello 17.50.

  Tauko 17.50–18.14.

  Vesiliikelaitoksen johtaja Markku Paakkarinen esitteli
vesiliikelaitoksen talousarvioehdotusta.

  Talouspäällikkö Fredrik Böhme esitteli kaupungin
investointisuunnitelman ja rahoituslaskelman.

  Henkilöstöpäällikkö Thomas Grönholm esitteli
henkilöstösuunnitelman.

  Kaupunginhallitus keskeytti asian käsittelyn ja päätti jatkaa asian
käsittelyä kokouksessaan 15.11.2021. 

  Hanna Hurtta, Miia Marjakangas ja Immo Stenberg poistuivat
kokouksesta kello 19.48.

 ---
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KH § 110
Kaupunginhallitus aloitti talousarvion ja taloussuunnitelman
yksityiskohtaisen käsittelyn:

Sivu 9 
 Jäsen Satu Hämäläinen ehdotti, että sarakkeessa Valtuustokauden

avaintavoitteet tavoitteen ”Loviisa vähentää kasvihuonekaasujen
nettopäästöjä” osalta muutetaan sarakkeen Talousarviovuoden
avaintavoitteet tekstin alku muotoon ”Suoritamme energia- ja
ilmasto-ohjelman selvittelytyöt…” ja sarakkeessa Vastuukeskus
kirjataan ”Kaikki keskukset”.

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 13
 Jäsen Satu Hämäläinen ehdotti, että taulukolle annetaan otsikoksi

”Väestön kehitys”. Taulukon alla olevan tekstin viimeinen lause
muutetaan kuulumaan ”Kaupungin strategian mukainen
väestökehitys tavoite on positiivinen vuosittain” ja lisätään uusiksi
lauseiksi ”Väestökasvutavoite on 0,3 prosenttia vuonna 2022, 1,55
prosenttia vuonna 2023 ja 0,3 prosenttia vuonna 2024.
Vähimmäistavoite on nykyisen asukasmäärän pysyminen
nykytasolla.”

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 14
 Teknisenä korjauksena lisättiin yksimielisesti sivun taulukkoon

”Väestö ikäryhmittäin” vuosiluku, johon luvut perustuvat.

Sivu 22
 Jäsen Irene Malmberg ehdotti, että Loviisan konsernia kuvaavassa

taulukossa korjataan Loviisan Koti Oy ja Loviisan
Kiinteistöhuolto Oy laatikossa ”Tytäryhteisöt” Loviisan Asunnot
Oy-konsernin tytäryhteisöiksi.

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 22
 Jäsen Irene Malmberg ehdotti, että toiseksi viimeinen kappale

muutetaan kuulumaan:
 ”Loviisan kaupunkikonserniin kuuluvat tytäryhteisöt ovat pääosin

kiinteistöyhtymiä. Konserniin kuuluvat muun muassa Loviisan
Asunnot Oy ja Loviisan Asunnot Oy:n tytäryhtiö Loviisa Kodit
Oy, joiden tehtävänä on tarjota kohtuuhintaista vuokra-asumista.
Loviisan Asunnot Oy omistaa myös tytäryhtiön Loviisan
Kiinteistönhuolto Oy, joka tuottaa palveluja muun muassa
Loviisan kaupungille. Konserniin kuuluu myös Loviisanseudun
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Vesi Oy, joka omistetaan yhdessä Lapinjärven ja Myrskylän
kuntien kanssa. Loviisanseudun Vesi Oy on käyttöveden
hankinnasta vastaava yhtiö, joka tekee tiiviisti yhteistyötä Loviisan
Vesiliikelaitoksen kanssa.”

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

 Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja Otto Andersson saapui
kokoukseen kello 15.46.

Sivu 24
 Jäsen Irene Malmberg ehdotti, että Loviisan Kodit Oy ja Loviisan

Kiinteistöhuolto Oy sisennetään taulukossa Loviisan Asunnot
Oy:n alle, jotta ilmenee, että ne ovat Loviisan Asunnot Oy:n
tytäryhtiöitä.

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

 Jäsen Petri Hakasaari ehdotti, että Loviisan Asunnot Oy:n osalta
sarakkeessa Taloudellinen tavoite muutetaan ensimmäinen lause
kuulumaan: ”Yhtiö on taloudellisesti kannattava.”

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 37
 Jäsen Satu Hämäläinen ehdotti, että otsikon ”Kaupunginvaltuusto”

alle lisätään viimeiseksi lauseeksi ”Kaupunginvaltuuston
painopisteenä on kaupungin strategian uusiminen toukokuuhun
2022 mennessä.”

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 37
 Jäsen Satu Hämäläinen ehdotti, että otsikon ”Kaupunginhallitus”

alle muutetaan viimeinen kappale kuuluman: ”Asuntomessujen
henkilöstöorganisaatio sijoittuu suoraan kaupunginjohtajan
alaisuuteen ja messuorganisaatiolle varatut 1,307 miljoonan euron
määrärahat vuosille 2019–2023 sisältyvät kaupunginhallituksen
määrärahoihin. Asuntomessuorganisaatio koordinoi 7.7.–6.8.2023
järjestettäviä asuntomessuja Kuningattarenrannassa.
Projektiorganisaatiossa on projektipäällikkö, tiedottaja ja
aluevalvoja sekä vielä palkattava projektikoordinaattori.
Projektisuunnitelmassa kuvataan messuprojektin eri vaiheet ja
tavoitteelliset aikataulut.”

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 38
 Jäsen Tom Liljestrand ehdotti, että 25 000 euroa siirretään
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kaupunginhallituksen alaisesta ”kylien kehittämisrahasta”
maaseutulautakunnan uuteen momenttiin ”maaseudun
kehittämisraha”.

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 38
 Kaupunginjohtaja muutti ehdotustaan lisäämällä

kaupunginhallituksen toimintakulujen alle 30 000 euroa energia-
ja ilmasto-ohjelman selvitystyötä varten.

 Muutettu ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 39
 Jäsen Tom Liljestrand ehdotti, että otsikon Toiminnan

painopisteet ovat alle lisätään uudeksi neljänneksi kohdaksi
”tuloksellinen asumismarkkinointi ja tonttimyynti, jotka
edellyttävät uusia toimintatapoja ja poikkihallinnollista yhtistyötä
keskusten välillä. Elinkeino- ja infrastruktuurikeskuksen rooli on
keskeinen.”

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 47
 Jäsen Agneta Alm ehdotti, että tieto- ja

viestintäteknologiapalveluiden painopisteiden alta poistetaan
kohta ”Apotti-järjestelmän käyttöönotto perusturvakeskuksen
osalta”.

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 73
 Jäsen Agneta Alm ehdotti, että Keskuksen avaintavoitteen

”Luomme uusia palvelurakenteita ja -muotoja yhteistyön ja
verkostoitumisen kautta.” alle lisätään sarakkeeseen
Toimintasuunnitelma / Keino uudeksi kohdaksi ”Kehitämme
palvelulinjan kuljetuksia ja kuulemme käyttäjien toivomuksia.”

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 82
 Jäsen Satu Hämäläinen ehdotti, että Keskuksen avaintavoitteen

”Kasvatamme kaupungin vetovoimaisuutta ja tunnettavuutta.”
mittariksi lisätään kohtaan toteutunut / ei toteutunut ”Seurataan
oppimistuloksia.”

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Sivu 112
 Jäsen Satu Hämäläinen ehdotti, että otsikon ”Toiminnan

painopisteenä on” alle lisätään kohta ”Kuningattarenrannan alueen
rakentuminen”.

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 115
 Jäsen Satu Hämäläinen ehdotti, että taulukon viimeisellä rivillä

olevassa sarakkeessa Toimintasuunnitelma / Keino korvataan
ensimmäisessä lauseessa sana ”laajalti” sanoilla ”ajoissa ja
avoimesti” sekä kirjataan viimeinen lause muotoon
”Hyödynnetään talouspalveluiden ja Cursor Oy:n
hankinta-asiantuntijapalveluja.” Vastaavat muutokset tehdään
taulukkoihin sivuilla 126, 148 ja 153.

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 124
 Teknisenä korjauksena korjattiin yksimielisesti ruotsinkielisessä

versiossa vastuualueen vastuuhenkilön titteli muotoon
”näringschef”.

Sivu 125
 Jäsen Tom Liljestrand ehdotti, että sivun viimeiseksi kohdaksi

lisätään lause ”Silmu-hankkeiden rahoitushallinta siirtyy vuoden
2022 aikana maaseutuyksikön alle.”

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 127
 Jäsen Tom Liljestrand ehdotti, että sivun keskimmäiseen

taulukkoon lisätään uusi rivi:

Keskuksen
avain-

tavoitteet

Seuranta /
mittari

Vastuualuetason
avaintavoitteet

Toimintasuun-
nitelma / keino

Vastuulauta-
kunta

/-henkilö
Laaditaan
elinvoima-
ohjelma.

Kaupunginosa
-suunnitelmien
lukumäärä.

Kehittämissuunnitelmat,
lisääntynyt osallisuus ja
yhteistyö kaupungin,
yrittäjien ja kolmannen
sektorin välillä.

Kaupunginosa-
kohtaiset työryhmät
kokoontuvat.
Työryhmiin kuuluu
paikallisia toimijoita,
luottamushenkilöitä
ja viranhaltijoita.

Elinkeino- ja
infrastruktuuri-
lautakunta,
elinkeino- ja
infrastruktuuri-
keskuksen
johtaja ja
elinvoimakehit-
täjä.
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 Lisäys hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 147
 Jäsen Satu Hämäläinen ehdotti, että riskiarvioon lisätään

”Pakollisten peruskorjausten siirtämisellä
korjausvelkakustannukset kasvavat tulevaisuudessa.”

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

 Tauko kello 17.30–17.56

Sivu 162
 Jäsen Teemu Peräkylä ehdotti, että Raatihuoneen saneerausta

lykätään eteenpäin.

 Ehdotus ei saanut kannatusta. 

Sivu 163
 Kaupunginjohtaja muutti ehdotustaan siten, että hän poisti Apotin

liittymismaksulle varatun määrärahan 701 000 euroa.

 Muutettu ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 163
 Teknisenä korjauksena korjattiin perusturvakeskuksen hankkeen

”pääterveysasema” alla seliterivi kuulumaan ”talotekniikan- ja
julkisivun saneeraus”.

Sivu 164
 Jäsen Tom Liljestrand ehdotti, että johtokeskukselle vuodelle

2024 varatut määrärahat siirretään vuodelle 2025 ja että
määrärahat lisätään demokratiapalveluiden alle sivistys- ja
hyvinvointikeskuksen sijaan.

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 164
 Jäsen Tom Liljestrand ehdotti, että investointitaulukkoon Isnäsin

koulukeskus yläpuolelle lisätään teksti: ”Koulukiinteistöjen
korjausaikataulu päivitetään ennen talousarviovalmistelua 2023
uusien kunnostustarveraporttien perusteilla.”

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 164
 Jäsen Tom Liljestrand ehdotti, että Isnäsin koulukeskuksen alla

poistetaan ehdotuksessa oleva teksti ja lisätään teksti: ”Isnäs
skolan vanha parakkirakennus puretaan ja korvataan
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Heikius-moduulitalolla.” Hankkeelle varataan 160 000 euroa uutta
määrärahaa vuodelle 2022 ja 70 000 euroa vuodelle 2025.
Vuodelle 2026 jo varatut 500 000 euroa säilytetään.

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 164
 Jäsen Satu Hämäläinen ehdotti, että Valkon monitoimihalli ja

Valkon koulu eriytetään investointisuunnitelmassa omiksi
hankkeikseen omille riveilleen. Valkon monitoimihallihanke
aikaistetaan siten, että vuodelle 2022 sijoitetaan 50 000 euroa ja
vuodella 2023 sijoitetaan 150 000 euroa, jotta katon korjaus
suoritetaan ja talon kunnostussuunnitelma valmistetaan. Valkon
koululle jää 50 000 euroa vuodelle 2026 ja 450 000 euroa vuodelle
2027.

 Jäsen Teemu Peräkylä kannatti jäsen Satu Hämäläisen ehdotusta. 

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

Sivu 168
 Jäsen Tom Liljestrand ehdotti, että Kaupunki yhteensä -taulukon

alle lisätään teksti: ”Koko valtuustokauden (2022–2025)
investointitaso pitäisi olla enintään 30 miljoonaa euroa, mikä tulee
tarkentaa ensi vuoden talousarviovalmistelussa. Muuten
investointisuunnitelma ja sen velkakehitys eivät ole kestäviä.”

 Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

 Teknisenä korjauksena päätettiin poistaa investointitaulukosta
hankerivit, joiden osalta hanke on päättynyt. 

Sivu 188
 Teknisenä korjauksena korjattiin 1.1.2022 palkattavien

kirjastovirkailijoiden määräksi 1.

 Kaupunginhallitus valtuutti viranhaltijat tarkistamaan laskelmat
sekä tekemään talousarviokirjaan tehtyjen muutosten johdosta
tarvittavat korjaukset talousarviokirjaan lukuihin ja teksteihin.

 Liite nro 1.

Päätös: Kaupunginhallitus hyväksyi talousarvion ja taloussuunnitelman
2022–2024 kokouksessa tehdyillä korjauksilla ja muutoksilla ja
valtuutti viranhaltijat tekemään talousarviokirjaan
kaupunginhallituksen tekemiin muutoksiin liittyvät tekniset
korjaukset sekä tarkistamaan laskelmat.

 ---
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KH § 136
 Valmistelu: kaupunginkansliakeskuksen johtaja Kristina Lönnfors

ja talouspäällikkö Fredrik Böhme

 Kaupunginhallitukselle esitetään talousarvio ja -suunnitelma
vuosille 2022–2024 siihen kaupunginhallituksen
talousarviokäsittelyssä tehtyine muutoksineen ja korjauksineen.
Lisäksi kirjaan on tehty teknisiä korjauksia (muun muassa
taulukoiden ulkonäköön) sekä lisätty uusi ensimmäinen sivu
osioon "Henkilöstösuunnitelmat".

 Liite nro 1.

 Esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus: Kaupunginhallitus hyväksyy liitteenä olevan talousarvion ja
taloussuunnitelman vuosille 2022–2024 ja esittää sen
kaupunginvaltuustolle hyväksyttäväksi.

 Pykälä tarkastetaan välittömästi.

Päätös: Teknisenä korjauksena lisättiin vielä sivulle 13 kaavion otsikoksi
”väestön kehitys”.

  Päätös ehdotuksen mukainen.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

  Talouspäällikkö poistui kokouksesta kello 17.51.

 ---

KV § 76
 Liite nro 10.

Ehdotus: Kaupunginvaltuusto hyväksyy liitteenä olevan talousarvion ja
taloussuunnitelman vuosille 2022–2024.

Päätös: Talousarviokäsittely aloitettiin kaupunginjohtajan ja
talouspäällikön esittelyillä ja jatkettiin ryhmäpuheenvuoroilla.

  Talousarvion yksityiskohtainen käsittely:
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OSA I

Sivu 6

  Valtuutettu Timo Raivio ehdotti, että ”Keskuskohtaiset tavoitteet”
-sarakkeen ensimmäisestä kohdasta poistetaan virke ”Tuemme
hyvän verkon saatavuutta ja markkinoimme sitä”.

  Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 9

  Valtuutettu Timo Raivio ehdotti, että ”Keskuskohtaiset tavoitteet”
-sarakkeen toinen kohta muutetaan kuulumaan: ”Tehdään
yhteistyötä yhteisöjen ja asukkaiden kanssa”.

  Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 23

  Valtuutettu Timo Raivio ehdotti, että otsikon ”Kuntakonsernin
2022–2024 tavoitteena on” alta poistetaan virke ”Loviisan Satama
Oy:n ja Loviisan Satamakiinteistöt Oy:n toimintaedellytyksiä ja
mahdollisuuksia parempaan osingonmaksukykyyn on parannettava
muun muassa maansuunnittelutoimenpitein ja infrastruktuuriin
panostamalla”.

  Valtuutettu Daniel Thomasson kannatti valtuutettu Timo Raivion
ehdotusta.

Äänestys
  pohjaesitys JAA 21 ääntä
  valtuutettu Timo Raivion muutosehdotus EI 13 ääntä

poissa 1
 pohjaesitys jäi voimaan.

  Valtuutettu Kari Hagfors ehdotti, että sivun 23 viimeisen lauseen
loppuun lisätään ”sekä asioiden tiedottamisesta
kaupunginvaltuustolle”.

  Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

  Valtuutettu Satu Hämäläinen ehdotti, että ”Kuntakonsernin
2022–2024 tavoitteena on”  otsikon 1. kohdan neljäs alakohta
muutetaan seuraavaksi: ”Omistajuus Kymenlaakson Sähkö Oy:ssä
nähdään strategisesti merkittävänä. Omistajaohjauksella
tavoitellaan kohtuullisia sähkötariffeja.”

  Valtuutettu Jari Kekkonen kannatti valtuutettu Satu Hämäläisen
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ehdotusta.

Äänestys
  pohjaesitys JAA 7 ääntä
  valtuutettu Satu Hämäläisen muutosehdotus EI 26 ääntä

poissa 1
tyhjä 1
 muutosehdotus hyväksyttiin.

Sivu 24

  Valtuutettu Kari Hagfors ehdotti, että taulukon sarakkeeseen
”Taloudellinen tavoite” lisätään kaikkien osakeyhtiöiden kohdalle:
”Talouden on oltava taloudellisesti tuottavaa”.

  Valtuutettu Daniel Thomasson kannatti valtuutettu Kari Hagforsin
ehdotusta.

Äänestys
  pohjaesitys JAA 29 ääntä
  valtuutettu Kari Hagforsin muutosehdotus EI 5 ääntä

poissa 1
 pohjaesitys jäi voimaan.

Sivu 42

  Valtuutettu Timo Raivio ehdotti, että keskuksen avaintavoitteen
”Ehkäisemme nuorten ja lapsiperheiden syrjäytymistä” mittari
muutetaan kuulumaan: ”Sosiaalityön ja lastensuojelun sekä
koulukiusaamisen tilastot”.

  Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

OSA II KÄYTTÖTALOUS

Sivu 44

  Valtuutettu Satu Hämäläinen ehdotti, että ”Talous on
tasapainossa” -otsikon alla olevaan taulukkoon luodaan
alimmaiseksi uusi laatikkorivi, johon sijoitetaan:

KESKUKSEN
AVAIN
TAVOITTEET
(1 VUOSI)

Vastuualuetason
avaintavoitteet
(lautakuntataso)

Toimintasuunni-
telma /
Keino

Vastuulautakun-
ta / -henkilö

Laadimme
sijoitus- ja
rahoitus-

Keskeiset
periaatteet
sijoitus- ja

Sijoitus- ja
rahoitusstrategial-
la turvaamme

Kaupunginkanslia
-keskuksen johtaja
ja talouspäällikkö.
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strategian rahoitustoimin-
nalle ja niihin
liittyvälle
riskienhallinnalle
on käytössä
vuodesta 2023.

kaupungin
peruspalvelujen
ja niitä tukevien
toimintojen
toteutumisen
vastuullisella
taloudenhoidolla.

  Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 116

  Valtuutettu Timo Raivio ehdotti, että ”Keskuksen avaintavoitteet”
-sarakkeen ensimmäisestä kohdasta poistetaan virke ”Tuemme
hyvän verkon saatavuutta ja markkinoimme sitä”.

  Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 120

  Valtuutettu Satu Hämäläinen ehdotti, että otsikon ”Talous on
tasapainossa”, alla olevaan taulukkoon luodaan alimmaiseksi uusi
laatikkorivi, johon sijoitetaan:

KESKUKSEN
AVAIN-
TAVOITTEET
(1 VUOSI)

Seuranta /
Mittari

Vastuualuetason
avain-tavoitteet
(lautakunta-taso)

Toiminta-
suunnitelma /
Keino

Vastuulautakunt
a / -henkilö

Huolehdimme
rakennetun
omaisuu-temme
hoidosta ja arvosta.

Korjausvelka
(kuntoluokka alle
75 %).
Peruskorjausikäiset
(alle 60 %).
Toimenpiteet,
aikataulut ja
kustannusennusteet.

Tuetaan
kiinteistöjen
elinkaarta,
säilytetään niiden
arvo sovitulla
tasolla ja
varmistetaan
niiden käytettävyys
ja turvallisuus.
Kiinteistönhoidoss
a on riittävät
resurssit ja
toimintamallit.

Suunnitelmallinen
ylläpito toimii
riittävillä tiedoilla,
oikea-aikaisesti ja
asianmukaisesti.
Kiinteistönhoitoso-
pimukset vastaavat
tarvetta.
Kiinteistöstrategia
laaditaan käyttöön.

Elinkeino- ja
infrastruktuurilau-
takunta,
elinkeino- ja
infrastruktuuri-
keskuksen johtaja
sekä tilapäällikkö.

  Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 123

  Valtuutettu Timo Raivio ehdotti, että ”Selvitämme
henkilöstökyselyn tuloksia henkilöstön hyvinvoinnin ja
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  työviihtyvyyden lisäämiseksi” -otsikon taulukossa muutetaan
”Vastuualuetason avaintavoitteet” -sarakkeen toisen kohdan teksti
kuulumaan: ”Kehitämme henkilöstöämme ja tuemme heitä
ammatillisessa kasvussa. Painotamme esimiestyössä ja

  johtamisessa tavoitteellisuutta ja ketterää toimintaa. Rekrytoidessa
kartoitamme työtehtävien vaatimat osaamiset ja arvioimme
palkattavien henkilöiden osaamisen ja toimintatavan soveltuvuutta
tehtäviin ja muuttuvan organisaation vaatimuksiin.”

  Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivut 125 ja 129

  Valtuutettu Agneta Alm ehdotti, että sivulla 125 kappaleen
”Elinkeinopalveluiden tehtävänä on” lisätään uudeksi neljänneksi
kohdaksi: ”joukkoliikenteen edistäminen ja kehittäminen,
esimerkiksi yhteistyössä elinkeino-, liikenne- ja
ympäristökeskuksen kanssa”. Muutos vaikuttaa myös taulukkoon
sivulla 129, jossa muutetaan otsikon ”Pidämme nettomuuton
positiivisena” alla olevan taulukon teksti kuulumaan:

KESKUKSEN
AVAIN-
TAVOITTEET
(1 VUOSI)

Seuranta /
Mittari

Vastuualuetason
avaintavoitteet
(lautakuntataso)

Toiminta-
suunnitelma /
Keino

Vastuulautakunta
/ -henkilö

Edistämme ja
kehitämme
joukkoliikennettä.
Tämä sisältää
myös Itäisen
rantaradan.

Tavoite on
toteutunut tai ei
ole toteutunut.
Väestötilasto.

Toimivat
joukkoliikenne-
ratkaisut.
Itäisen rantaradan ja
Loviisan aseman
edunvalvonta.  

Kehitetään
joukkoliikennettä
yhteistyössä
elinkeino-, liikenne-
ja
ympäristökeskuksen
kanssa.
Osallistutaan Itäisen
rantaradan
yhteistyöfoorumeihin
julkisen liikenteen
kehittämisestä.
Arvioidaan
asukaspalautteita ja
teemme tarpeellisia
toimia.

Elinkeino- ja
infrastruktuurilauta-
kunta ja kaikkien
keskusten johtajat.

  Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 150



LOVIISAN KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA 5/2021 54

Ptk:n tark.

  Valtuutettu Satu Hämäläinen ehdotti, että ”Talous on
tasapainossa” -otsikon alla olevaan taulukkoon luodaan
alimmaiseksi uusi laatikkorivi, johon sijoitetaan:

KESKUKSEN
AVAIN-
TAVOITTEET
(1 VUOSI)

Seuranta /
Mittari

Vastuualuetason
avaintavoitteet
(lautakuntataso)

Toiminta-
suunnitelma /
Keino

Vastuulautakunta
/ -henkilö

Huolehdimme
rakennetun
omaisuutemme
hoidosta ja arvosta.

Korjausvelka
(kuntoluokka alle 75
%).
Peruskorjaus-
ikäiset (alle 60 %).
Toimenpiteet,
aikataulut ja
kustannusennusteet.

Tuetaan
kiinteistöjen
elinkaarta,
säilytetään niiden
arvo sovitulla
tasolla ja
varmistetaan
niiden käytettävyys
ja turvallisuus.
Kiinteistönhoidoss
a on riittävät
resurssit ja
toimintamallit.

Suunnitelmallinen
ylläpito toimii
riittävillä
tiedoilla,
oikea-aikaisesti ja
asianmukaisesti. 
Kiinteistönhoito-
sopimukset
vastaavat tarvetta.
Kiinteistöjen
elinkaaren
hallinnassa ja
ohjauksessa
käytetään
huoltokirjoja tai
kiinteistönhoito-s
uunnitelmia,
kuntoarvioita ja
tutkimuksia, 
kunnossapito-
selvityksiä ja
-suunnitelmia
tavoitteiden
saavuttamiseksi.
Kiinteistöstrategia
laaditaan
käyttöön.

Elinkeino- ja
infrastruktuuri-
lautakunta,
elinkeino- ja
infrastruktuuri-
keskuksen johtaja
sekä tilapäällikkö.

  Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

  Tauko kello 19.34–20.02.

OSA III INVESTOINNIT

Sivu 162

  Valtuutettu Kari Hagfors ehdotti, että demokratiapalveluiden alla
johtokeskukselle varattu määräraha siirretään vuodelle 2026.
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  Valtuutettu Teemu Peräkylä kannatti valtuutettu Kari Hagforsin
ehdotusta.

Äänestys
  pohjaesitys JAA 6 ääntä
  valtuutettu Kari Hagforsin muutosehdotus EI 28 ääntä

poissa 1
 muutosehdotus hyväksyttiin.

  Valtuutettu Teemu Peräkylä ehdotti, että
kaupunginkansliakeskuksen alla Raatihuoneen suunnittelulle ja
saneeraukselle varattu määräraha muutetaan siten, että hankkeelle
myönnetään 0,5 miljoonaa euroa vuodelle 2022 välttämättömiä
korjauksia varten.

  Valtuutettu Kari Hagfors kannatti valtuutettu Teemu Peräkylän
ehdotusta.

Äänestys
  pohjaesitys JAA 27 ääntä
  valtuutettu Teemu Peräkylän muutosehdotus EI 7 ääntä

poissa 1
 pohjaehdotus jäi voimaan.

Sivu164

  Valtuutettu Kari Hagfors ehdotti, että liikuntahallille varatut
määrärahat siirretään eteenpäin vuosille 2023–2026.

  Valtuutettu Teemu Peräkylä kannatti valtuutettu Kari Hagforsin
ehdotusta.

Äänestys
  pohjaesitys JAA 11 ääntä
  valtuutettu Kari Hagforsin muutosehdotus EI 23 ääntä

poissa 1
 muutosehdotus hyväksyttiin.

  Valtuutettu Satu Hämäläinen ehdotti, että hankkeelle
”Päiväkoti-investointi” varatut määrärahat aikaistetaan siten, että
vuosille 2024–2026 varatut määrärahat siirretään vuosille
2023–2025 (2022: 100, 2023: 200, 2024: 3 200, 2025: 2 500). 

  Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivu 166

  Valtuutettu Daniel Thomasson ehdotti, että paloasemalle varatut
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määrärahat siirretään eteenpäin vuosille 2023–2025.

  Valtuutettu Kari Hagfors kannatti valtuutettu Daniel Thomassonin
ehdotusta.

Äänestys
  pohjaesitys JAA 23 ääntä
  valtuutettu Daniel Thomassonin muutosehdotus EI 11 ääntä

poissa 1
 pohjaehdotus jäi voimaan.

  Valtuutettu Kirsti Parikka ehdotti, että talousarvioon varataan
nykyistä Kuggom–Hardomin kevyenliikenteen tien investoinnin
suuruusluokkaa oleva määräraha (1 000 000 €) seuraavalle
kevyenliikenteenväylälle vuosille 2025–2026. Määräraha
kohdennetaan aikanaan Loviisan kyliin mille tahansa
turvattomalle alueelle.

  Valtuutettu Immo Stenberg kannatti valtuutettu Kirsti Parikan
ehdotusta.

Äänestys
  pohjaesitys JAA 11 ääntä
  valtuutettu Kirsti Parikan muutosehdotus EI 23 ääntä

poissa 1
 muutosehdotus hyväksyttiin.

  Tauko kello 20.50–20.58.

OSA IV HENKILÖSTÖSUUNNITELMA

Sivu 171

  Valtuutettu Satu Hämäläinen ehdotti, että sivun toinen kappale
muutetaan kuulumaan:

  ”Kunnan tärkein menestystekijä on osaava, motivoitunut ja
hyvinvoiva henkilöstö. Johtamisella tuetaan työn
merkityksellisyyttä ja työstä suoriutumista. Esimiesten osaamista
ja työkykyjohtamista vahvistetaan. Työarjessa ammattitaitoinen
työpanos saa osakseen arvostusta ja tunnustusta. Aloitettuja
työtyytyväisyyden ja työssä jaksamisen parantamiseen tähtäävien
toimenpiteiden toteuttamista jatketaan katkeamattomasti.
Kunnossa olevat perusasiat vaikuttavat myönteisesti
henkilöstökokemukseen ja työnantajamaineeseen.”

  Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Sivu 179

  Valtuutettu Daniel Thomasson ehdotti, että
henkilöstösuunnitelmaan lisätään yksi rakennustarkastaja.

  Valtuutettu Kari Hagfors kannatti valtuutettu Daniel Thomassonin
ehdotusta.

Äänestys
  pohjaesitys JAA 26 ääntä
  valtuutettu Daniel Thomassonin muutosehdotus EI 8 ääntä

poissa 1
 pohjaehdotus jäi voimaan.

Sivu 188

  Valtuutettu Thomas Rosenberg ehdotti, että
henkilöstösuunnitelmaan lisätään yksi
erikoiskirjastovirkailija/kirjastovirkailija (eli
erikoiskirjastovirkailijoita/kirjastovirkailijoita on talousarviossa
yhteensä kaksi).

  Valtuutettu Kari Hagfors kannatti valtuutettu Thomas Rosenbergin
ehdotusta.

Äänestys
  pohjaesitys JAA 20 ääntä
  valtuutettu Thomas Rosenbergin muutosehdotus EI 14 ääntä

poissa 1
 pohjaehdotus jäi voimaan.

  Kaupunginvaltuusto hyväksyi talousarvion ja taloussuunnitelman
vuosille 2022–2024. Viranhaltijat valtuutettiin tekemään
talousarviokirjaan kaupunginvaltuuston tekemiin muutoksiin
liittyvät tekniset korjaukset sekä tarkistamaan laskelmat.

 ---
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Kaupunginvaltuusto § 77 15.12.2021

Päivähoitopaikkojen tarve on akuutti – avatkaa Leikkis uudelleen, valtuustoaloite

1070/05.02.11/2021

KV § 77
 Puheenjohtaja ilmoitti, että allekirjoittaneet valtuutetut

(ensimmäinen allekirjoittaja Nina Björkman-Nystén) olivat ennen
kokousta ilmoittaneet haluavansa jättää seuraavan aloitteen:

Päivähoitopaikkojen tarve on akuutti - avatkaa Leikkis
uudelleen

 Jo toista vuotta peräkkäin lasten määrä Loviisassa kasvaa, osittain
muuttoliikkeen ansiosta, osittain sen ansiosta, että lapsia syntyy
aiempaa enemmän. Kylien ja koulujen kaupunkiin panostus
näyttää kantavan hedelmää sillä seurauksella, että
päivähoitopaikkoja on pikaisesti lisättävä. Kunnan hajautettujen
tilapäisratkaisujen sijaan nyt on aika panostaa kestävämpään
ratkaisuun.

 Päiväkotipaikkojen tarve on akuutein Loviisan keskustassa, ei
vähiten siksi, että Villekulla suljetaan, vaan myös koska yksityinen
päiväkoti Krisumaja on lopettamassa toimintansa. Hätäratkaisuna
kaupunki on päättänyt ottaa Krisumajan toiminnan
hoidettavakseen muutamaksi kuukaudeksi. Jo kiinteistöjen kunnon
vuoksi tämä on kallis ja pitkällä aikavälillä kestämätön ratkaisu.
Koskenkylän molemmissa päiväkodeissa on jo niin paljon lapsia,
että murtumispiste on lähellä.

 Pernajan kirkonkylässä kiinteistö, jossa päiväkoti Leikkis toimi
aiemmin, on tyhjillään. Se on hyvä kiinteistö, jossa on tilava piha,
kauniissa ympäristössä ja raikkaassa ilmassa. Leikkis voisi
keventää Koskenkylän päiväkotien tilannetta ja osittain helpottaa
Loviisan keskustan tilannetta, koska useat vanhemmat käyvät
töissä Loviisan läntisen sisääntuloväylän varrella. Tällöin
kiertäminen Pernajan kirkonkylän kautta ei aiheuta lähestulkoon
ollenkaan ylimääräistä vaivaa.

 Jo edellä mainittujen lisäksi päiväkoti Leikkiksellä on etunaan
myös kaksikielisyys. Vanhemmat arvostivat tätä luonnollista
kielikylpyä, kun lapset jo alusta alkaen tottuivat kaksikielisyyteen. 

 Pandemia vaikuttaa ohjaavan elämäämme siten, että
maaseutukunnat houkuttelevat perheitä. Pienet paikkakunnat ovat
olleet vetovoimaisia, päättäjien vastuu on saanut ja saa uusia
ulottuvuuksia.
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 Mutta juuri nyt päivähoitopaikkojen tarve on akuutein.

Viitaten edellä mainittuun me allekirjoittaneet vaadimme, että
Loviisan kaupunki ottaa viipymättä Pernajan kirkonkylän
päiväkoti Leikkiksen käyttöön.

 Liite nro 11.

Päätös: Kun aloite oli jätetty, lähetettiin se kaupunginhallitukselle
valmisteltavaksi hallintosäännön 133 §:n mukaisesti.

 ---
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Kaupunginvaltuusto § 78 15.12.2021

Kokouksen päättäminen

KV § 78

Päätös: Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 21.55.

 ---


